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PROTOKÓŁ nr XXXIV/09 
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 marca 2009 roku w godzinach 1000 – 1230  
w sali konferencyjnej nr 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 

 
Obradom przewodniczył:  
Mieczysław Jurewicz – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Na sali obrad obecnych było ok. 95osób.  
 
Radni obecni:  
1. Lechosław  Bołtrukanis,  
2. Waldemar  Brzeziński,  
3. Grzegorz  Gorlo,  
4. Roman   Dębski,  
5. BoŜenna  Dunat,  
6. Mieczysława  Gajewska,  
7. Mieczysław  Jurewicz,  
8. Zdzisław  Koncewicz,  
9. Stanisław  Kulikowski  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Andrzej   Matusiewicz,  
12. Krzysztof  Ołowniuk,  
13. Ryszard   Ołów,  
14. Ryszard   Perkowski,  
15. Anna   Ruszewska,  
16. Ewa   Sidorek  
17. Zdzisław  Siemaszko,  
18. Sławomir  Sieczkowski,  
19. Sławomir  Szeszko,  
20. Tadeusz  Szymańczyk,  
21. Andrzej   Turowski,  
22. Mieczysław  Urbanowicz,  
 
Nieobecny:  
Włodzimierz Marczewski  
 
– lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
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W obradach uczestniczyli:  

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta, Skarbnik i Sekretarz 
Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy 
inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 
organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  

– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  

 

Ad pkt. 1  
Otwarcie obrad.  
Mieczysław Jurewicz otwierając XXXIV obrady Rady Miejskiej powitał 
Józefa Gajewskiego – Prezydenta Miasta Suwałk, Czesława Renkiewicza – 
Zastępcę Prezydenta Miasta, Marka Buczyńskiego – Zastępcę Prezydenta 
Miasta, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz przybyłych na obrady gości.  
 
 
Ad pkt. 2  
Przyjęcie porządku obrad.  

Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  

Mieczysław Jurewicz wniósł, jako punkt 20 do porządku obrad rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa procesowego.  
W związku z powyŜszym poprzedni punkt 20 stał się 21 i w konsekwencji 
pozostałe punkty uległy stosownej zmianie.  

Radni nie zgłosili uwag, został przyjęty następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXXIII/09 obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 lutego 2009 r.  

5. Przyjęcie Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta 
Suwałk.  

6. Przyjęcie Informacji o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na obszarze 
miasta i powiatu suwalskiego za 2008 r.  

7. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach za rok 2008 oraz przedstawienie potrzeb  
w zakresie pomocy społecznej na rok 2009.  
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8. Przyjęcie informacji z Realizacji programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego w 2008 r.  

9. Przyjęcie Informacji o działalności miejskich instytucji kultury oraz innych 
jednostek prowadzących działalność kulturalną na rzecz miasta w 2008 
roku.  

10. Przyjęcie Sprawozdania Miejskiego Rzecznika Praw Konsumentów  
z działalności za okres od 1 stycznia 2008 do 31 grudnia2008 r.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii w Suwałkach  
na 2008 rok.  

13. Przyjęcie Raportu z wykonania Programu ochrony środowiska miasta 
Suwałki w latach 2007 – 2008.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Armii Krajowej  
w Suwałkach.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz 
placówki opiekuńczo – wychowawczej i ośrodka adopcyjno – 
opiekuńczego, prowadzonych przez Miasto Suwałki.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kryteriów i trybu przyznawania 
nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście 
Suwałki obwodów głosowania w wyborach posłów do Parlamentu 
Europejskiego w 2009 roku.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w podziale gminy Miasta 
Suwałki na stałe obwody głosowania.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2009 r. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa 
procesowego.  

21. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

22. Wnioski i oświadczenia radnych.  

23. Zamkniecie obrad.  
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Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXXIII/09 obrad Rady Miejskiej w S uwałkach.  
 

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół obrad XXXIII sesji został sporządzony i wyłoŜony  
do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać 
poprawki lub uzupełnienia do tego protokołu nie później niŜ w dniu 
poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu,  
czyli w dniu 24 marca 2009 r. W wymienionym terminie do treści protokołu 
radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół  
nr XXXIII/09 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty bez uwag.  

 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 lutego 2009 r.  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  

 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy 
Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia  
25 lutego 2009 r. została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta 
Suwałk  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Mieczysław Jurewicz poinformował, Ŝe Informację … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, iŜ z przedłoŜonym materiałem zapoznała się 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 16 marca 
2009 roku. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

 

Nie było głosów w dyskusji, wobec powyŜszego Informacja o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałk została przyjęta.  

 



 5 

Ad pkt. 6  
Przyjęcie Informacji o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na obszarze 
miasta i powiatu suwalskiego za 2008 r.  
– załącznik nr 8 do protokołu.  

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ Informację … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, Ŝe z przedłoŜonym materiałem zapoznała się 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 16 marca 
2009 roku. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na obszarze miasta  
i powiatu suwalskiego za 2008 r. została przyjęta.  

 
Ad pkt. 7  
Przyjęcie Sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach za rok 2008 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie 
pomocy społecznej na rok 2009 
– załącznik nr 9 do protokołu.  

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ Sprawozdanie … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, Ŝe z przedłoŜonym materiałem zapoznała się 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 16 marca 
2009 roku. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

Nie było głosów w dyskusji, w związku z tym Sprawozdanie z działalności 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach za rok 2008 oraz 
przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2009 zostało 
przyj ęte.  

 
Ad pkt. 8  
Przyjęcie Informacji z realizacji programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego w 2008 r.  
– załącznik nr 10 do protokołu.  

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ Informację … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, Ŝe z przedłoŜonym materiałem zapoznały się: 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa, Komisja Kultury, Sportu  
i Turystyki na posiedzeniach w dniu 16 marca 2009 roku oraz Komisja Oświaty 
i Wychowania na posiedzeniu w dniu 17 marca 2009 roku. Członkowie w/w 
Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

Dyskusji nie było, w związku z tym Informacja z realizacji programu 
współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w 2008 r.  została 
przyj ęta.  
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Ad pkt. 9  
Przyjęcie Informacji o działalności miejskich instytucji kultury oraz innych 
jednostek prowadzących działalność kulturaln ą na rzecz miasta w 2008 
roku.  
– załącznik nr 11 do protokołu.  

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ Informację … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, Ŝe z przedłoŜonym materiałem zapoznała się 
Komisja Kultury, Sportu i Turystyki na posiedzeniu w dniu 16 marca 2009 roku. 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

Informacja o działalności miejskich instytucji kultury oraz innych jednostek 
prowadzących działalność kulturalną na rzecz miasta w 2008 roku została 
przyj ęta bez dyskusji.  

 
Ad pkt. 10  
Przyjęcie Sprawozdania Miejskiego Rzecznika Praw Konsumentów  
z działalności za okres od 1 stycznia 2008 do 31 grudnia 2008 r.  
– załącznik nr 12 do protokołu.  

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ Sprawozdanie … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, Ŝe z przedłoŜonym materiałem zapoznała się 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 16 marca 
2009 roku. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

Nie było głosów w dyskusji, w związku z tym Sprawozdanie Miejskiego 
Rzecznika Praw Konsumentów z działalności za okres od 1 stycznia 2008  
do 31 grudnia 2008 r. zostało przyjęte.  

 
Ad pkt. 11  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Mieczysława Gajewska – zapytała, czy istnieje moŜliwość wybudowania 
chodnika lub utwardzonej ścieŜki dla pieszych na terenie nieuŜytków między 
ulicami Daszyńskiego i Reja ułatwiających mieszkańcom dotarcie  
do przystanków autobusowych zlokalizowanych przy ulicy Reja.  
 
Anna Ruszewska –  

Zapytała, czy w związku z podjęciem przez Sejm Rzeczypospolitej 
Polskiej ustawy o funduszu sołeckim Prezydent Miasta przewiduje podjecie 
jakiś działań w związku z jej realizacją?  

Czy byłaby moŜliwość dokończenia budowy drogi oraz oznakowania 
poziomego na ulicy Północnej w kierunku Okuniowca?  

Czy w związku ze zwiększonym ruchem w mieście spowodowanym 
duŜym napływem obywateli z krajów sąsiednich, szczególnie Litwinów, moŜna 
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wzmóc kontrole StraŜy Miejskiej czy teŜ policji w rejonach, gdzie jest natęŜony 
ruch, szczególnie przy duŜych sklepach, gdzie teŜ często brakuje miejsc 
parkingowych?  
 
Ryszard Perkowski –  

Poprosił Komendanta policji o wyjaśnienie wydarzeń z dnia 22 marca  
– konfliktu między młodzieŜą zamieszkałą na ulicach Andersa i Kowalskiego.   

Zwracając się do Prezydenta zapytał, czy byłaby moŜliwość 
uhonorowania suwalczanina Andrzeja Wajdy w postaci ulokowania tablicy 
pamiątkowej w miejscu jego urodzenia.  

W związku z powyŜszym skierował do Andrzeja Matusiewicza  
prośbę o ustalenie miejsca urodzenia Andrzeja Wajdy.  
 
Andrzej Matusiewicz –  

Poprosił o przygotowanie na piśmie informacji o przebiegu ustaleń  
w kwestii podwyŜki cen ciepła między prezesem Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej Spółka z o.o., Radą Nadzorczą a Urzędem Miejskim.  

Zapytał, czy nastąpiły zmiany organizacyjne w Regionalnym Ośrodku 
Kultury i Sztuki? Stwierdził, Ŝe zgodnie z obowiązującym regulaminem Rada 
Programowa Tygodnika Suwalskiego powinna spotykać się raz na pół roku. 
Tymczasem od momentu jej powołania, po upływie trzech lat nie odbyło się ani 
jedno posiedzenie. Zainteresował się powodami takiego stanu rzeczy.   
 
Tadeusz Szymańczyk – zwrócił uwagę na fakt bardzo wysokiej opłaty  
za wywóz nieczystości beczkowozami w Suwałkach. W chwili obecnej 
proponuje się stawkę 11 zł/m3 podczas gdy, na przykład w Augustowie 
obowiązuje stawka w wysokości 3,25 zł/m3, a w Olecku – 3,46 zł/m3. 
Nadmienił, Ŝe taryfa za odbiór ścieków z kanalizacji przez Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji z gospodarstw domowych wynosi 2,85 zł/m3, 
natomiast od pozostałych odbiorców 2,90 zł/m3. Zapytał, co ma wpływ na tak 
duŜe zróŜnicowanie cenowe? W jego opinii takie wysokie koszty za wywóz 
nieczystości beczkowozami jest w pewnym sensie dyskryminacją mieszkańców 
nie podłączonych do sieci kanalizacyjnej, poniewaŜ muszą oni płacić 
wielokrotnie więcej niŜ pozostali.  

 
Grzegorz Gorlo – zapytał, czy prawdziwe są doniesienia prasowe,  
Ŝe wymagania zawarte w przetargu ogłoszonym przez Zakład Komunikacji 
Miejskiej w Suwałkach na zakup nowych autobusów spełniają tylko pojazdy 
jednego producenta? Kto był odpowiedzialny za napisanie tego zamówienia?  
 
Stanisław Sieczkowski  

Zapytał, czy planowana jest naprawa chodnika przy MłodzieŜowym 
Domu Kultury od strony południowej?  
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Czy istnieje moŜliwość naprawienia nawierzchni ciągu pieszo – jezdnego 
od ulicy Kościuszki w stronę ulicy Noniewicza?  

Był zainteresowany do kogo naleŜą zablokowane zaporami miejsca 
parkingowe obok bloku przy ulicy Kościuszki 112 c, podczas gdy mieszkańcy  
wymienionego budynku korzystają z innych miejsc na osiedlu.  

Poprosił o wybudowanie prawosekrętu z ulicy Utrata w ulicę Sportową.   
W imieniu mieszkańców zwrócił się z prośbą o likwidację dziur na ulicy 

Armii Krajowej, na odcinku łączącym ulicę Pułaskiego z Północną.  
 
 

Ad pkt. 12  
Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii w Suwałkach  
na 2008 rok.  
– załącznik nr 13 do protokołu.  

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ Sprawozdanie … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, Ŝe z przedłoŜonym materiałem zapoznały się: 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 16 marca 
2009 roku oraz Komisja Finansowo – BudŜetowa na posiedzeniu w dniu 19 
marca 2009 roku. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego 
materiału.  

Rada równieŜ nie wniosła uwag, w związku z tym Sprawozdanie z realizacji 
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i Narkomanii w Suwałkach na 2008 rok zostało przyjęte.  

 
 

Ad pkt. 13  
Przyjęcie Raportu z wykonania Programu ochrony środowiska miasta  
w latach 2007-2008.  
– załącznik nr 14 do protokołu.  

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ Raport … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, Ŝe z przedłoŜonym materiałem zapoznała się 
Komisja Strategii i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 17 marca 
2009 roku oraz komisja Finansowo – BudŜetowa na posiedzeniu w dniu 19 
marca 2009 roku. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego 
materiału.  

Dyskusji nie było, w związku powyŜszym Raport z wykonania Programu 
ochrony środowiska miasta w latach 2007-2008 zostało przyjęte.  

 
 
Mieczysław Jurewicz ogłosił 30 minutową przerwę w obradach.  
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Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Armii Krajowej  
w Suwałkach.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/320/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 marca 2009 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
ulicy Armii Krajowej w Suwałkach   
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Marcin Sabala podziękował władzom miasta za owocne negocjacje, Radzie 
Miejskiej za uchwalenie planu zagospodarowania przestrzennego, który pozwoli 
na rozpoczęcie projektowania obiektu, pracownikom Urzędu Miejskiego  
oraz wszystkim osobom zaangaŜowanym w ten projekt za współpracę.  
 
Andrzej Nasiadek równieŜ podziękował wszystkim za współpracę.  
Podkreślił, i Ŝ na planowanej inwestycji skorzysta miasto, polepszy się jego 
infrastruktura, przybędą dodatkowe obiekty, które wzbogacą ofertę towarową w 
mieście oraz dzięki temu stworzą się nowe miejsca pracy.  
 
Józef Gajewski podziękował inwestorom. Poinformował, Ŝe w wyniku 
dwuletnich rozmów i negocjacji została podpisana umowa z OBI i Caeerefour 
na mocy, której miasto otrzyma zastrzyk finansowy w wysokości 8 mln zł  
na budowę układu komunikacyjnego, głównie ulicy Armii Krajowej. Zgodnie  
z umową, pierwszy milion powinien trafić do kasy miasta w ciagu 14 dni  
od daty wejścia w Ŝycie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 
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czyli w maju br. roku. Zgodnie z przyjętym w umowie harmonogramem oraz 
deklaracjami inwestorów, budowa ma się rozpocząć wiosną 2010 roku. W tym 
samym czasie miasto powinno przystąpić do budowy ulicy Armii Krajowej,  
na odcinku od ulic Pułaskiego do Reja oraz budowy ronda przy ulicy 
Pułaskiego, na wysokości zjazdu do Szwajcarii. Według informacji inwestorów, 
pierwsze zakupy w Centrum Handlowym będzie moŜna robić wiosną 2011 roku. 
 
Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz 
placówki opiekuńczo – wychowawczej i ośrodka adopcyjno – opiekuńczego, 
prowadzonych przez Miasto Suwałki.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 
Mieczysława Gajewska przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 
Andrzej Matusiewicz poinformował, iŜ na posiedzeniu Komisji Oświaty  
i Wychowania wstrzymał się od głosu przy opiniowaniu przedmiotowego 
projektu uchwały w związku z zapisem w załączniku w § 4 pkt. 6 lit. g  
cyt. „prowadzenie dziennika elektronicznego”, jako jednego z kryteriów 
przyznawania dodatku motywacyjnego dla nauczycieli pracujących w szkołach. 
Stwierdził, Ŝe to co nazwane jest w projekcie dziennikiem elektronicznym nie 
spełnia kryteriów dziennika elektronicznego, jest to informacja o ocenach.  Jest 
to problem terminologiczny. NaleŜy wziąć równieŜ pod uwagę podzielone 
opinie nauczycieli w stosunku do prowadzenia elektronicznej informacji  
o ocenach równolegle z prowadzeniem dziennika tradycyjnego.  
 
Stanisław Kulikowski w odniesieniu do wypowiedzi przedmówcy 
poinformował, Ŝe temat ten był przedmiotem obszernej dyskusji na posiedzeniu 
Komisji. Członkowie komisji nie przyjęli wniosku o wykreślenie tego punktu  
z projektu uchwały. Jednym z argumentów jest fakt, iŜ nie da się zatrzymać 
postępu związanego z szeroko pojętą elektroniką i informatyzacją.  W Polsce juŜ 
ponad połowa społeczeństwa ma dostęp do Internetu. Stosowanie formy 
elektronicznej umoŜliwia wielu rodzicom dodatkową bezpośrednią  kontrolę 
wyników w nauce swoich pociech.  



 11

Marek Buczyński oznajmił, Ŝe jest to jedno z kilkunastu kryteriów branych pod 
uwagę przy przyznawaniu dodatków motywacyjnych.. Zapis ten jest próbą 
zachęty, aby większa liczba nauczycieli dyrektorów korzystała z tej moŜliwości. 
Nadmienił, Ŝe juŜ od ponad półtora roku szkoły niektóre szkoły praktykują  
tę formę. Tzw. dziennik elektroniczny stwarza dodatkową moŜliwość rodzicom, 
którzy mają dostęp do Internetu, aby mogli śledzić postępy w nauce swoich 
dzieci. Dziennik ten stwarza moŜliwość zawarcia w nim róŜnorodnych 
informacji, nie tylko ocen. Stanowi on uzupełnienie dziennika w formie 
papierowej.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/321/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 marca 2009 r. 
w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, 
szkół i placówek oświatowych oraz placówki opiekuńczo – wychowawczej  
i ośrodka adopcyjno – opiekuńczego, prowadzonych przez Miasto Suwałki  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kryteriów i trybu przyznawania 
nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Mieczysława Gajewska przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  
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UCHWAŁA nr XXXIV/322/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 marca 2009 r. 
w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli  
ze środków specjalnego funduszu nagród  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście 
Suwałki obwodów głosowania w wyborach posłów do Parlamentu 
Europejskiego w 2009 roku.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  19 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/323/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 marca 2009 r. 
w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki obwodów głosowania  
w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego w 2009 roku  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w podziale gminy Miasta 
Suwałki na stałe obwody głosowania.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
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Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  19 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/323/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 marca 2009 r. 
w sprawie zmian w podziale gminy Miasta Suwałki na stałe obwody 
głosowania   
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2009 rok.  

 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  16 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    4.   
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/324/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 marca 2009 r.  
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2009 rok  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 
Ad pkt. 20  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa procesowego.  

 
Mieczysław Jurewicz poinformował, Ŝe w dniu 20 marca br. do Rady 

Miejskiej wpłynęło zawiadomienie o posiedzeniu Sądu Administracyjnego  
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w Białymstoku Wydziału II w sprawie skargi ElŜbiety Basałaj na uchwałę Rady 
Miejskiej w Suwałkach nr XXVIII/261/08 z dnia 29 października 2008 roku  
na działalność organu dotyczącą skreślenia z listy osób oczekujących na lokal 
mieszkalny.  

W uwagi na to, Ŝe skarga dotyczy działalności statutowej Zarządu 
Budynków Mieszkalnych zasadnym jest, aby Radę Miejską w przedmiocie 
sprawy reprezentowali radca prawny zatrudniony w Zarządzie Budynków 
Mieszkalnych oraz dyrektor jednostki. W związku z powyŜszym wniósł  
o podjecie uchwały.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIV/325/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 marca 2009 r.  
w sprawie udzielenia pełnomocnictwa procesowego  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Ad pkt.21  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 
Józef Gajewski – 
 
Mieczysławie Gajewskiej –  
w kwestii moŜliwości wybudowania chodnika między ulicą Daszyńskiego  
a Reja wyjaśnił, Ŝe w ubiegłym roku podjęto działania w tym zakresie. Zgodnie 
z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego jest tam przewidziany  
ciąg pieszy. Problemem jest fakt, iŜ wskazany teren jest własnością prywatną. 
Wielokrotne negocjacje z właścicielem w sprawie zamiany gruntów nie 
przyniosły do tej pory pozytywnego rezultatu, poniewaŜ posiadacz 
przedmiotowej działki nie zgodził się na Ŝadną propozycję zamiany ze strony 
miasta. Ze względu na te trudności nie moŜna na chwilę obecną zagwarantować 
Ŝadnego skutecznego działania prowadzącego do rozwiązania tego problemu. 
Zadeklarował jednocześnie, Ŝe będą jeszcze prowadzone rozmowy w tym 
temacie.  
 
Annie Ruszewskiej – 

w kwestii funduszu sołeckiego oznajmił, iŜ wymieniona ustawa została 
podpisana przez Prezydenta Rzeczypospolitej w dniu 16 marca br. W myśl tego 
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aktu prawnego rada będzie miała obowiązek do 30 marca podejmować uchwały, 
Dodał, Ŝe ze względu na fakt, iŜ ustawa dopiero wchodzi w Ŝycie w br. roku 
obowiązuje termin do 30 czerwca. Oznajmił, Ŝe podjęcie uchwały nie 
koniecznie będzie wiązało się z wyasygnowaniem środków na rzecz funduszu 
sołeckiego. Argumentował, iŜ sołectwa naleŜące do Gminy Miasto Suwałki są 
ściśle zintegrowane z miastem i róŜnego rodzaju przedsięwzięcia związane z 
infrastrukturą, z uzbrojeniem terenów, z tworzeniem nowych planów 
miejscowych zagospodarowania przestrzennego, moŜliwością rozwoju, 
rozbudowy tych obszarów są zawarte w planach rocznych oraz Wieloletnim 
Planie Inwestycyjnym. Dodał, Ŝe jest jeszcze czas na dyskusje i decyzje w tej 
sprawie.  

W sprawie dokończenia budowy drogi oraz kontynuacji oznakowania 
poziomego na ulicy Północnej w kierunku do Okuniowca poinformował,  
Ŝe w ubiegłym roku poniesiono duŜe nakłady na realizację nawierzchni na tej 
drodze. Dokończenie tej inwestycji będzie realizowane na miarę moŜliwości 
finansowych i technicznych. Oznakowanie poziome zostanie dokończone  
w ramach porządkowania wiosennego.  

W sprawie wzmoŜonego ruchu w mieście ze względu na duŜy napływ 
obywateli z krajów sąsiednich, szczególnie Litwinów stwierdził, Ŝe jest to 
sytuacja przejściowa. Kwestia wzajemnych relacji kursu złotego i lita zapewne 
wkrótce się ustabilizuje, co wpłynie na mniejszą atrakcyjność cenową polskich 
towarów i wszystko wróci do normy. NiezaleŜnie od tego samorząd w miarę 
moŜliwości czyni starania w kierunku przebudowania miejskiego układu 
komunikacyjnego dla zoptymalizowania ruchu samochodowego w mieście. 
Dodał, Ŝe w przyszłości będzie budowany w śródmieściu parking na około 200 
miejsc, co wpłynie na rozwiązanie problemu z parkowaniem w mieście.  
 
Ryszardowi Perkowskiemu –  

W kwestii umieszczenia tablicy upamiętniającej miejsce urodzenia 
Andrzeja Wajdy poinformował, Ŝe w związku z 83 urodzinami sławnego 
reŜysera został wysłany do niego list z gratulacjami i zaproszeniem do Suwałk. 
Problem jest z ustaleniem dogodnego terminu. Poinformował jednocześnie,  
Ŝe Miasto zastanawia się nad innymi formami uhonorowania Andrzeja Wajdy, 
ale za wcześnie jeszcze mówić o szczegółach.  
 
Andrzejowi Matusiewiczowi –  
 w sprawie zmian organizacyjnych regulaminu wewnętrznego ROKiS  
w kwestii działania i funkcjonowania Rady Programowej Tygodnika 
Suwalskiego poinformował, Ŝe nie ma Ŝadnych nowelizacji. Poprosił dyrektora 
ROKiS oraz redaktora naczelnego Tygodnika Suwalskiego o wyjaśnienie tego 
tematu na piśmie.  
 



 16

Grzegorzowi Gorlo –  
w sprawie doniesień prasowych, Ŝe wymagania zawarte w przetargu 
ogłoszonym przez Zakład Komunikacji Miejskiej w Suwałkach na zakup 
nowych autobusów spełniają tylko pojazdy jednego producenta oznajmił, Ŝe są 
to zarzuty bezpodstawne, poniewaŜ w przetargu mogą wystartować co najmniej 
cztery firmy. Nadmienił, Ŝe Ŝadna firma pobierająca ofertę, nie zakwestionowała 
tej specyfikacji w trybie ustawowym. Dokumentację w postaci wypracowania 
specyfikacji przygotowało Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej,  
pod kierownictwem dyrektora technicznego pana Marka Giedrojcia. Głównym 
kryterium jest cena i warunki serwisowe. Do końca czerwca Miasto chce kupić 
autobusy, postawić nowe wiaty i przebudować 10 zatok przystankowych. Dodał, 
Ŝe w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego 
być moŜe będzie szansa pozyskania kolejnych środków finansowych  
na dalszą modernizację infrastruktury komunikacji miejskiej.   
 
Sławomirowi Sieczkowskiemu –  
 W kwestii chodników przy MłodzieŜowym Domu Kultury poinformował, 
Ŝe usterki zostaną naprawione. Zwrócił przy tym uwagę, iŜ ten teren jest 
współwłasnością miasta oraz Suwalskiej Spółdzielni Mieszkaniowej.  
 W kwestii ciągu pieszo – jezdnego przy ulicy Kościuszki 110 oznajmił,  
iŜ usterki w części wierzchniej asfaltu zostaną naprawione wiosną w ramach 
usuwania ubytków utwardzonej nawierzchni. Poinformował jednocześnie, iŜ 
docelowo w przyszłości zgodnie z ustaleniami miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego droga ta będzie przebiegała inaczej. Dlatego 
teŜ aktualnie proponuje się tylko działania doraźne.  
 W kwestii „zamkniętych” miejsc parkingowych wyjaśnił, Ŝe jest to grunt 
prywatny. Właściciel zorganizował tam miejsca parkingowe z intencją 
odpłatnego wynajmu. 
 W sprawie prawoskrętu z ulicy Utrata w Sportową przyznał, Ŝe Utrata jest 
drogą ruchliwą, gdzie odbywa się ruch tranzytowy. Mimo to nie widzi potrzeby 
budowy prawoskrętu w ulicę Sportową dla pojedynczych aut. Uzasadnił,  
Ŝe miasto ma pilniejsze potrzeby. Jest jeszcze kilkadziesiąt kilometrów dróg, 
gdzie przy nie sprzyjającej aurze ludzie broczą w błocie. Podjęcie takiej 
inwestycji teraz świadczyłoby o niegospodarskim podejściu. W tej sytuacji 
lepiej jest ukierunkować działania na budowę obwodnicy Suwałk. OdciąŜy ona 
ruch na ulicy Utrata i prawoskręt w ulicę Sportową nie będzie potrzebny.  
 W sprawie likwidacji dziur na ulicy Armii Krajowej, na odcinku od ulicy 
Północnej do Pułaskiego oznajmił, iŜ jak tylko polepszą się warunki 
atmosferyczne, droga zostanie wyrównana.  
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Witaliasz Rychlik – prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji –  
 
Tadeuszowi Szymańczykowi –  
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji pozyskało z Funduszu ISPA  
oraz Funduszu Spójności środki finansowe na stworzenie sieci wodociągowej 
oraz kanalizacyjnej w mieście i gminie Suwałki. Program ten został zakończony, 
ale okazało się wiele posesji jeszcze jest nie podłączonych. Najgorzej dzieje się 
na terenie miasta, poniewaŜ na dzień 28 marca w zakresie wody podłączyło się 
55%, a w zakresie ścieków 65 %. Jednym z warunków uzyskania pomocy jest 
sporządzenie raportu końcowego i określenia warunków ekologicznych.  
W przypadku nie wykonania tegoŜ zadania, grozi zwrot pozyskanych na ten cel 
środków. Dzięki gminie uzyskano wykonanie tego zadania w 96%.  

Trzy lata temu była jedna z interpelacji w sprawie na ulicy Polnej. 
Wykonano tam instalację i na ponad czterdzieści posesji podłączyły się trzy. 
Wysłano pisma do pozostałych mieszkańców, którzy uczestniczyli  
w sporządzaniu dokumentacji projektowej z informacją, Ŝe PWiK będzie 
obciąŜał ich kosztami za sporządzenie projektu i wykonanie przykanalika.  

Prezes poinformował, iŜ w wypadku pozytywnej oceny raportu 
końcowego i efektów ekologicznych PWiK ma szansę uzyskać następną transzę, 
ponad 730 tysięcy euro. Dodał na marginesie, Ŝe marzeniem kaŜdego jest aby 
beczkowozy zginęły wogóle z miasta. W tym celu wpływają środki unijne  
do kraju w ramach tzw. Krajowego programu oczyszczania ścieków 
komunalnych. Beczkowozami są przewoŜone nie ścieki lecz niebezpieczny 
odpad i siarkowodór. Na bazie związków organicznych zawartych w świeŜych 
ściekach odbieranych z kanalizacji produkowany jest produkt: biogaz i metan. 
Ścieki z beczek są tych związków pozbawione.  
 
Krzysztof Budziński – Komendant Miejski Policji –  
  
Annie Ruszewskiej –  
W kwestii wzrostu przyjezdnych narodowości litewskiej do miasta 
poinformował, Ŝe policja obserwuje ten proces i przekłada się to na ilość 
kontroli w stosunku do obywateli litewskich oraz ilości wykroczeń. NatęŜenie 
ilości zdarzeń następuje szczególnie w weekendy, kiedy mieszkańcy 
sygnalizują, Ŝe nie mają gdzie zaparkować na przykład pod sklepem, bowiem 
stoją tam pojazdy litewskie. Policja nie ma na to wpływu. Zapewnił 
jednocześnie, Ŝe kierowcy litewscy są na równi traktowani jak kierowcy polscy, 
są równieŜ represjonowani za wykroczenia. Tylko w ciągu ostatnich 23 dni 
zostało nałoŜonych 158 mandatów na obywateli litewskich.  
 
Ryszardowi Perkowskiemu –  

W sprawie zdarzeń, które miały rzekomo miejsce w ubiegłą niedzielę  
na osiedlu północ, na ulicach Andresa i Kowalskiego poinformował, Ŝe nie 
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zaprzecza i nie potwierdza. W uzasadnieniu powiedział, Ŝe w soboty policja 
otrzymuje średnio ok. trzydzieści róŜnych telefonów. Tego dnia otrzymano 
jeden telefon o godzinie 19.55, Ŝe na ulicy Paca biega młodzieŜ. Interwencja 
została podjęta niezwłocznie, czas reakcji od chwili zgłoszenia do podjęcia 
interwencji 3 minuty. Patrol na miejscu zastał cztery młode osoby pod klatką 
schodową. Osoby te nie posiadały Ŝadnych wyraźnych obraŜeń ciała. Nic nie 
świadczyło o tym, Ŝe znajdowały się one w stanie nietrzeźwości. Na bazie 
zapisu monitoringu i przeprowadzonych czynności wyjaśniających w ciągu 
ostatnich trzech dni nie moŜna jednoznacznie zaprzeczyć, ani tez potwierdzić,  
Ŝe takie zdarzenie miało miejsce. Z logicznego punktu widzenia jest mało 
prawdopodobne, by tak hałaśliwe zajście z udziałem licznej grupy młodzieŜy 
nie zostało zauwaŜone przez mieszkańców tego rejonu i Ŝeby po takim 
incydencie otrzymano tylko jeden telefon. Nadmienił, Ŝe wszystkie rozmowy, 
które wchodzą do jednostki na stanowisko kierowania są nagrywane i nie ma 
moŜliwości ich usunięcia. Dodał, iŜ poinformuje radę w odrębnym terminie  
o wynikach postępowania.  

 
Tadeusz Szymańczyk – w odniesieniu do wypowiedzi Rychlika zapytał,  
czy opłata jest elementem restrykcji dla ludzi, którzy nie chcą się podłączyć? 
Jest to w konflikcie z szeroko pojętą wraŜliwością społeczną, o której się 
ostatnio wiele mówi. Ci mieszkańcy są równieŜ mieszkańcami tego miasta  
i równieŜ w ich interesie powinno się decydować i pracować. NaleŜy szukać 
innego zasadnego sposobu zachęcającego do przyłączenia ich do sieci, innego 
niŜ restrykcje. Wielu mieszkańcom brakuje środków finansowych na ten cel.  
 
Józef Gajewski zgodził się z tezą przedmówcy, Ŝe prezes PWiK do końca nie 
wyczerpał tematu. Wiadome jest, Ŝe efekty projektu ciąŜą na kaŜdym 
beneficjencie. DąŜenie do zrealizowania maksymalnej ilości podłączeń powinno 
być wspólnym interesem i obowiązkiem samorządu oraz obywateli. Restrykcje 
nakładane na mieszkańców w postaci wysyłania pism tego nie rozstrzygną. 
Skierował prośbę do pana prezesa aby zmienił podejście spółki do tej sprawy. 
Przedstawiciele PWiK powinni spotykać z właścicielami posesji, które mogą 
być podłączone i uzgadniać terminy. Polecił, aby koszt podłączenia do granicy 
działki od rury głównej kanalizacyjnej w ulicy był to koszt PWiK. Dzięki temu 
na pewno będzie łatwiej osiągnąć od właściciela zgodę na podłączenie. 
Zadeklarował, Ŝe władze miejskie są otwarte na wszelkie spotkania i rozmowy 
ma ten temat. Restrykcje w postaci wielokrotnego podnoszenia opłat za wywóz 
nieczystości nie są skutecznym rozwiązaniem. Nadmienił równieŜ, Ŝe usługi 
wywozu nieczystości beczkowozami świadczą podmioty prywatne,  
dlatego nie chce dyskutować nad wysokością opłat. Przedsiębiorstwa miejskie 
nie mają w swoim zakresie tego typu usług. Jednak niezaleŜnie od tego naleŜy 
szukać rozwiązań optymalnych, najmniej doskwierających mieszkańcom,  
a jednocześnie rozwiązujących problem wejścia do sieci wodociągowej  



 19

i kanalizacyjnej jak największej ilości mieszkańców. Jest to bardzo waŜne  
ze względu na ochronę środowiska. Są jeszcze tereny w mieście, skąd 
nieczystości trafiają bezpośrednio do rzeki Czarne Hańcza i dalej do jeziora 
Wigry. SłuŜby miejskie mają za zadanie priorytetowo traktować kwestię 
ochrony środowiska i od 1 kwietnia bieŜącego roku w drodze rozstrzygnięć 
administracyjnych wszystkie ujścia prowadzące do rzeki będą likwidowane.  
 
Ad pkt. 22  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 
Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ na ręce Przewodniczącego Rady 
Miejskiej pana Włodzimierza Marczewskiego wpłynęło od Prezydenta Józefa 
Gajewskiego oraz od Proboszcza parafii św. Kazimierz Królewicza, ks. Lecha 
Łuby podziękowanie za zaangaŜowanie i pomoc w organizacji jarmarku Kaziuk 
Suwalski.  
 Przypominał radnym o obowiązku złoŜenia, w terminie do 30 kwietnia 
br., oświadczeń majątkowych wg stanu na dzień 31 grudnia 2008 roku oraz  
w okolicznościach jeŜeli dotyczy to radnego, innych oświadczeń i informacji, 
których wzory zostały dostarczone. Oświadczenie majątkowe naleŜy złoŜyć  
w dwóch egzemplarzach wraz z kopiami PIT.  
 
Józef Gajewski zaprosił do udziału w obchodach następujących uroczystości:  
w dniu 1 kwietnia – 65 rocznicy stracenia w Suwałkach członków ruchu oporu, 
w dniu 2 kwietnia – 4 rocznicy śmierci PapieŜa Jana Pawła II oraz 14 kwietnia – 
Dnia Pamięci Ofiar Zbrodni Katyńskich.  

Poinformował, Ŝe 24 marca brał udział w spotkaniu z Wiceprezesem Rady 
Ministrów, Ministrem Spraw Wewnętrznych i Administracji Grzegorzem 
Schetyną wraz z Ministrem Infrastruktury Cezarym Grabarczykiem, 
podsekretarzem stanu w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego Krzysztofem 
Hetmanem, podsekretarzem stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych  
i Administracji Tomaszem Siemoniakiem oraz dyrektorem Generalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska Michałem Kiełsznią, na którym podjęto ostateczną decyzję 
co do przebiegu obwodnicy Suwałk. Wicepremier Grzegorz Schetyna zapewnił, 
Ŝe powstanie ona do końca 2013 roku. Obwodnica będzie przebiegała  
od Suwałk obok Raczek, Suchowolę, Janówkę do nowego ronda przed 
Augustowem (rozjazd na Warszawę i Białystok).  
 
Andrzej Matusiewicz odpowiadając na prośbę pana Ryszarda Perkowskiego  
o ustalenie adresu, pod którym urodził się Andrzej Wajda oznajmił, Ŝe nie 
podejmie się tego tematu. Poza tym w jego opinii utworzenie tablicy 
pamiątkowej jeszcze za Ŝycia reŜysera mogłoby Andrzeja Wajdę urazić.  
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Ad pkt. 23  

Zamkniecie obrad.  

Mieczysław Jurewicz poinformował, Ŝe następna sesja odbędzie się  
29 kwietnia 2009 roku o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrzeniu tematów 
zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2009 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta 
Miasta.  

ZłoŜył wszystkim zebranym oraz mieszkańcom najlepsze Ŝyczenia świąteczne.  

Zamknął XXXIV obrady Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

                                                                      Wiceprzewodniczący  

                                            Rady Miejskiej w Suwałkach  

 

                                                                     Mieczysław Jurewicz   

 

 

Protokołowała:  
Ewa Kasjanowicz  
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 
 
 


